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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: " Milyen lépéseket tervez a minisztérium a győri MNP- 
és lítium szennyezés kivizsgálása ügyében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Civilek  által  megrendelt,  hitelesített  szakértői  vizsgálat  MNP (N-metil-2-pirrolidont)  és  lítium
jelenlétét mutatta ki a talajvízben Győr-Győrszentiván térségében.

A márciusi mintavétel eredményei szerint a lítium koncentrációja a vizsgált mintákban 262 - 614
μg/l értékek közötti volt (a Nemzeti Népegészségügyi Központ 2020 jelentése szerint 2016 és 2018
közt végzett vizsgálat során a lítium jellemző értéke 9,8 μg/l a vizsgált hazai vízbázisokban. Ehhez
képest a győr-győrszentiváni értékek jelentősen magasabbak).

A másik  vegyület,  az  NMP jelenléte  (koncentrációja  Győr-Győrszentivánon 2  és  10  μg/l  érték
között  volt)  pedig  természetes  okokkal  nem  magyarázható.  Az  MNP  nem  csak  az
akkumulátorgyártáshoz, hanem más ipari tevékenységek során is használt mérgező oldószer, melyet
korábban a gödi Samsung gyár közelében is kimutattak kutakban. Egészségügyi hatása a bőr- és
szemirritáción túl a kimutatott reprodukciós toxicitásig terjed, magzatkárosító hatása van.

A most kimutatott szennyeződés tovább erősíti azt a tényt, hogy a legyengített, kézivezérlés alá vont
hatósági rendszer nem tudja megfelelően ellátni feladatát, és kellő mértékben biztosítani a magyar
emberek számára a biztonságos és egészséges környezetet, és hogy a kormány közel sem követeli
meg a környezetvédelmi előírások maximális betartását a hazánkba települő nagyvállalatoktól.

Mint a környezetvédelemért felelős minisztertől a következő kérdésekre kérem a válaszát:

• Kezdeményezi-e, hogy kivizsgálják a jelzett anyagok jelenlétének okait, és 
humánegészségügyi kockázatait, feltárják a szennyezés forrását, megtalálják a konkrét 
szennyezőt?

• Kezdeményezi-e, hogy 2-3 állandó talajvízfigyelő kutat létesítsenek a lakóövezet és az 



ipari park között, és hogy a monitoring eredményeiről rendszeresen tájékoztassák a 
lakosokat?

• Kezdeményezi-e, hogy amíg a vizsgálatok nem zárulnak le megnyugtató módon a helyi 
lakosok számára, addig függesszék fel a győri ipari park bármilyen típusú bővítését?

• Kezdeményezi-e annak kivizsgálását, hogy a hatóságok kellő alapossággal járnak-e el az 
ipari parkokban működő cégek környezeti hatásainak ellenőrzése során? A gödi után ez 
már a második nyilvánosságra került eset, amikor nem a hatóságok, hanem független 
vizsgálat derít fényt egy potenciális szennyezésre.

Válaszait előre is köszönöm!

üdvözlettel,

Keresztes László Lóránt
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